
 

 

 

 

 

 

 

Overlast steenmarters 

 

In de plaatselijk belang vergadering van Heerenveen Noord op 16 april en in de LC van 

18 april wordt duidelijk gemaakt dat de wijk al enkele jaren forse overlast heeft van 

steenmarters. Steenmarters vernielen kabels en leidingen van auto’s waardoor financiële 

schade ontstaat en risico kan ontstaan op lichamelijk letsel. Steenmarters staan ook 

bekend als predators voor weidevogels en kunnen ook veel overlast veroorzaken in 

woningen. De marter behoort tot de beschermde diersoort en mogen niet gedood 

worden, de provincie Fryslân kan hiervoor ontheffing verlenen.  

 

Uit informatie van de provincie blijkt het volgende: 

Bij overlast binnen de bebouwde kom aan gebouwen is sinds 2017 in de Verordening Wet 

natuurbescherming Fryslân 2017 ruimte geboden om bij overlast binnen de bebouwde 

kom te kunnen ingrijpen onder begeleiding van een ter zake kundige. Gemeenten 

worden door de provincie uitgenodigd en waar mogelijk gesteund bij het treffen van 

maatregelen binnen de bebouwde kom. Daarnaast zal bij de evaluatie en eventuele 

herziening van de Verordening Wet natuurbescherming Fryslân 2017 bekeken worden of 

aanvullende maatregelen mogelijk en wenselijk zijn. De provincie zou graag zien dat de 

steenmarter bij te jagen diersoorten komt. Het Rijk is echter hiervoor het bevoegde 

gezag. 

 
 

 

1. Is het college bekend met de klachten ten aanzien van de overlast door 

steenmarters in Heerenveen-Noord?  

Zo ja, sinds wanneer? 

 

Antwoord: 

Sinds 2 jaar ontvangt het wijkteam in Heerenveen-Noord en Centrum af en toe vragen of 

meldingen van overlast/aanwezigheid van steenmarters (Kolklaan, Rozenstraat, 

Leliestraat en rondom Tjongerschans). Het is niet bekend of dit één of meerdere 

steenmarters betreft. Tot nu toe is er 1 schriftelijke klacht ingediend, op 19 april  2019. 

 

 

2. Zijn er nog meer wijken/dorpen in Heerenveen waar sprake is van 

overlast door steenmarters? 

 

Antwoord: 

Zie bijlage: kaartje meldingen tussen 2009 en 2019 van het Meldpunt vleermuizen en 

steenmarters. 

Ook alle wijkteams van de afdeling Realisatie krijgen soms vragen/meldingen over 

steenmarters. Het betreft over het algemeen vragen over hoe om te gaan met de 

overlast. We verwijzen voor advies daarover naar het Meldpunt dat hiervoor in Friesland 
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is opgericht. Zie toelichting bij volgende vraag. 

 

De omvang en aard van de overlast is zowel landelijk, provinciaal als gemeentelijk niet 

exact bekend. De meldingen en vragen binnen de gemeente zijn tot nu toe niet 

geregistreerd. Ook is niet bekend hoeveel steenmarters het betreft. Nieuwe meldingen en 

vragen gaan we wel registreren om de ontwikkeling te volgen. 

Uit navraag bij het Meldpunt vleermuizen en Steenmarters in Friesland blijkt dat het 

aantal meldingen vanuit Heerenveen in de afgelopen 10 jaar relatief laag is, ongeveer 30 

meldingen. En dat er geen sprake van toename van meldingen is. Op bijgaande kaartjes 

is de verspreiding van de meldingen te zien. 

Een deskundige van het meldpunt schat in dat het maximale aantal steenmarters in 

Heerenveen bereikt is, dat het aantal nu stabiliseert. Dat is gebaseerd op het territorium 

van steenmarters, dat 10-20 ha in bebouwde betreft en 150-500 ha in buitengebied. Op 

basis daarvan zou het in Heerenveen maximaal enkele 10-tallen steenmarters kunnen 

betreffen. Bij stabilisatie zou in theorie ook de mate van overlast niet verder toenemen 

 

 

3. Welke contacten zijn er geweest tussen provincie en gemeente 

aangaande deze overlast? 

 

Antwoord: 

Omdat we niet weten hoe groot de overlast is of hoeveel steenmarters het betreft, is er 

geen contact geweest met de provincie. 

Een andere reden dat er geen contact met de provincie is geweest, is dat Friesland sinds 

10 jaar een centraal, door de provincie opgericht, Meldpunt Vleermuizen en Steenmarters 

heeft. Dit is ondergebracht bij Landschapsbeheer Friesland in Beetsterzwaag. Het 

meldpunt geeft particulieren maar ook gemeenten kosteloos advies bij overlast door 

steenmarters. Deskundigen van het meldpunt gaan bij grotere klachten ter plekke kijken 

om advies te geven. Advies door en doorverwijzing naar het meldpunt borgt het goed 

omgaan met de beschermde steenmarter maar ontzorgt ook de provincie en de 

gemeenten in Friesland. 

 

 

4. Is het college het met de VVD eens dat er een taak ligt bij de gemeente 

bij de bestrijding van de overlast door steenmarters? 

 

Antwoord: 

De aard en omvang van de overlast van steenmarters op Heerenveens maar ook op 

landelijk niveau is op dit moment niet bekend. Op landelijk en provinciaal niveau is 

geen duidelijkheid over een eventuele aanpak. Meningen zijn verdeeld over nut en 

noodzaak van bestrijding. Kamerleden van de VVD hebben op 23 april daarom vragen 

aan minister Schouten, minister van LNV gesteld over dit onderwerp. Een deskundige 

van het Friese meldpunt zal voorlichting geven bij behandeling van de Kamervragen. 

Binnen de provincie Fryslân heeft de provinciale PvdA-fractie op 2 januari 2019 

schriftelijke vragen gesteld aan GS. 

 

We willen beantwoording van de Kamervragen afwachten. Het college is om deze reden 

van mening dat er op dit moment geen taak bij de gemeente ligt voor de bestrijding 

van overlast door steenmarters. Zie ook bijlage voor de gestelde Kamervragen. 



 

Wel verdient het aanbeveling om maatregelen en het Meldpunt breed en beter onder de 

aandacht te brengen bij bewoners van Heerenveen via de website, social media en 

berichten in de krant. 

 

Met hulp van het meldpunt kunnen particulieren zelf maatregelen nemen om ervoor te 

zorgen dat steenmarters geen schade aan kunnen richten aan woningen of auto's. 

Vangen en verplaatsen van steenmarters heeft vaak weinig effect heeft omdat een 

vrijgekomen territorium heel snel weer opgevuld wordt door een andere steenmarter. 

 

 

5. Is het college het met de VVD eens dat de overlast door steenmarters 

dusdanig is dat ze moeten worden bestreden? 

 

Antwoord: 

Zie beantwoording vorige vragen. 

Zoals ook in beantwoording van de vorige vraag is aangegeven is de aard en omvang 

van de overlast en het aantal steenmarters niet bekend. Ook zijn de meningen verdeeld 

over het effect en wenselijkheid van de toegestane bestrijdingsmethode. 

Het college kan daarom geen oordeel vormen of de overlast dusdanig is dat deze moet 

worden bestreden. Bewoners vragen de gemeente wel regelmatig om informatie om zelf 

maatregelen te kunnen nemen. Het college vindt daarom dat er ingestoken moet worden 

op het breed onder de aandacht brengen van de mogelijkheden voor particulieren om 

overlast en schade te voorkomen. 

 

 

6. Wat heeft de gemeente tot nu doen gedaan om de overlast door 

steenmarters te verminderen en met welk resultaat? 

 

Antwoord: 

Zie eerdere antwoorden, in afwachting van beantwoording van de kamervragen en meer 

duidelijkheid over overlast en aanpak op landelijk en provinciaal niveau heeft de 

gemeente geen overlast door steenmarters bestreden. 

Bij meldingen of vragen verwijzen we bewoners voor deskundig advies naar het Meldpunt 

Vleermuizen en Steenmarters en de website. De website geeft veel informatie over 

effectieve methodes ter voorkoming van overlast. 

 

 

7. Welke verbetermogelijkheden in de bestrijding van de overlast door 

steenmarters ziet het college en wat is de reden dat deze niet zijn 

toegepast? 

 

Antwoord: 

Zie vorige antwoorden. De gemeente Heerenveen heeft geen overlast door Steenmarters 

bestreden en dus geen ervaring met bestrijding. We hopen dat de beantwoording van de 

Kamervragen meer duidelijkheid biedt over de mate overlast en eventuele aanpak. 

Opvallend is dat er, landelijk of provinciaal, geen onderzoeken of proeven worden 

uitgevoerd die gericht zijn op verminderen van overlast in de bebouwde omgeving. Het 

verdient aanbeveling dat, op landelijk of provinciaal niveau, de mogelijkheden worden 

onderzocht om populaties in de bebouwde kom te reguleren. En dat de mogelijkheid 



 

wordt bekeken om wellicht een schadevergoeding te bieden. De provinciale proef 'Beheer 

Steenmarter in weidevogelgebied Soarremoarre' (vangen en doden steenmarters i.v.m. 

schade aan weidevogelpopulatie) is alleen gericht op een oplossing voor het negatieve 

effect van steenmarters op de weidevogelpopulatie. 

 

 

8. Welke concrete maatregelen gaat de gemeente de komende tijd nemen 

om de overlast voor onze inwoners te minimaliseren? 

 

Antwoord: 

We gaan de effectieve oplossingen/maatregelen en het Meldpunt Vleermuizen en 

Steenmarters breder onder de aandacht brengen. Via social media. De vragen en 

meldingen aan de gemeente gaan we registreren. Ook zullen we met behulp van de 

gegevens van het Meldpunt de mate en aard van overlast in Heerenveen beter in beeld 

proberen te krijgen. 

 

 

 


